

CONTENTS

N°4, Tome 157, october-december, 2004

LECTURE

- *Animal cloning and its contribution to veterinary research, by J.-P. Renard and P. Chavatte-Palmer.* **p. 5**

COMMUNICATIONS

- *Contribution of laboratory tests in the diagnosis of gastrointestinal strongylosis in ruminants and choice of treatments, by D. Kerboeuf.* **p. 17**
- *Epidemiology of multilocular echinococcosis in Europe, by B. Losson and R. Hanosset.* **p. 25**
- *Swine influenza: epidemiological situation in France, by F. Madec, E. Eveno, C. Rousseaux, L. Mieli, J.-Ph. Buffereau, S. Azebi, S. Van Der Werf, J.-C. Manuguerra and J.-M. Gourreau.* **p. 29**
- *Avian influenza, a permanent threat, by M. Bublot.* **p. 35**
- *Equine influenza, an update, by J.-M. Minke and M. Bublot.* **p. 43**
- *Relations between man and companion animals, by J.-L. Vuillemenot.* **p. 51**
- *Animal-assisted therapy to enhance quality of life in hospitals, by D. Vernay.* **p. 55**
- *Assessment of the impacts of pets on human health and quality of life, by L. Gerbaud, F. Thiollière, M.-A. Grondin, C. Blanc, A. Pérol, S. Girard, P. Rybarszyk and D. Vernay.* **p. 59**
- *Involvement of veterinarians in nursing home pet programmes: experiences and prospects, by F. Mollard.* **p. 65**

SHORT COMMUNICATION

- *Animals in nursing homes for the elderly as a symbol of quality of life, by P. Champvert.* **p. 71**

BOOK PRESENTATIONS

p. 75

OBITUARY

p. 77

ACADEMY ACTIVITIES

p. 81

N°4, Tome 157, 4^e trimestre 2004

MÉMOIRE

- Le clonage de l'animal et son apport en recherche vétérinaire, par J.-P. Renard et P. Chavatte-Palmer. **p. 5**

COMMUNICATIONS

- Apport des tests de laboratoire dans le diagnostic des strongyloses gastro-intestinales des ruminants et le choix des traitements, par D. Kerboeuf. **p. 17**
- Épidémiologie de l'échinococcose multiloculaire en Europe, par B. Losson et R. Hanosset. **p. 25**
- La grippe du porc : situation épidémiologique en France, par F. Madec, E. Eveno, C. Rousseaux, L. Mieli, J.-Ph. Buffereau, S. Azebi, S. Van Der Werf, J.-C. Manuguerra et J.-M. Gourreau. **p. 29**
- Les gripes aviaires, une menace permanente, par M. Bublot. **p. 35**
- La grippe équine : une mise à jour, par J.-M. Minke et M. Bublot. **p. 43**
- La relation entre l'homme et l'animal de compagnie, par J.-L. Vuilleminot. **p. 51**
- Les activités à orientation thérapeutique associant l'animal, pour une meilleure qualité de vie à l'hôpital, par D. Vernay. **p. 55**
- Évaluation de l'impact de la présence animale sur la santé humaine et la qualité de vie, par L. Gerbaud, F. Thiollière, M.-A. Grondin, C. Blanc, A. Pérol, S. Girard, P. Rybarszyk et D. Vernay. **p. 59**
- Implication du vétérinaire dans l'élaboration d'un projet de vie : un chien en institution, retour d'expériences et perspectives, par F. Mollard. **p. 65**

NOTE

- L'animal en établissement pour personnes âgées comme symbole de la qualité de vie, par P. Champvert. **p. 71**

PRÉSENTATIONS D'OUVRAGE

p. 75

ÉLOGE POSTHUME

p. 77

ACTES DE L'ACADÉMIE

p. 81